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Vážení spoluobčané, 
právě ve svých rukou držíte již padesáté vy-
dání zpravodaje městského obvodu Martinov 
nesoucí název MARTIN. Zpravodaj MARTIN 
poprvé vyšel v prosinci roku 1999. Za tuto 
dobu prošel několika změnami, vystřídali se 
dva šéfredaktoři a šest členů redakční rady. 
Významnou obměnou prošel v březnu roku 
2010, kdy zpravodaj dostal úplně nový kabát 
a změnila se výrazně jeho vizualizace v sou-
vislosti se zaváděním nového vizuálního stylu 
města Ostravy. Další významnou změnou ve 
zpravodaji bylo vkládání placených inzerátů, 
které alespoň částečně pokrývají náklady se 
zpravodajem spojené. Poslední změna nastala 
v prosincovém čísle roku 2012, ve kterém se 
koncepčně změnilo řazení článků ve zpravo-
daji. V uplynulých 49 číslech vyšlo celkově 
366 stran s 762 příspěvky, na nichž se podílelo 
přes 80 občanů a organizací, a to nejen z Mar-
tinova. Nejčastějším přispívatelem je bývalý 
šéfredaktor pan Mgr. Jan Kubica s 83 pří-
spěvky zejména o historii našeho městského 
obvodu.

Do budoucna bych chtěl udržet nasta-
vený standard a pokračovat ve vydávání 
MARTINa ve čtvrtletních intervalech 
(březen, červen, září a prosinec) v rozsahu 
8–12 stran. V rámci situace a možností 
se budeme snažit obohacovat zpravodaj 
přílohami. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem, 
kteří se podílejí svými příspěvky na vy-
dávání tohoto občasníku, a tím obohacují 
náš zpravodaj o dění v našem městském 
obvodě. Pokud někdo z Vás bude mít zájem 
uveřejnit svůj příspěvek v našem zpravo-
daji, ať tak učiní buď přes email rrmarti-
nov@seznam.cz nebo článek přinese na 
ÚMOb Martinov, kde bude následně předán 
redakční radě.

Ing. Čestmír Křížek, šéfredaktor

Martin
21. března 2013číslo 50

Občasník městského obvodu Martinov

E-mail: RRMartinov@seznam.cz
www.ostrava-martinov.cz

Úvodník
Vážení spoluobčané,
přiblížily se nám svátky jara – 
Velikonoce a my Vám přinášíme 
další číslo našeho martinovského 
občasníku.
Přejeme Vám dobrou náladu, 
veselé velikonoční svátky, plné 
pohody, radosti a spokojenosti.

Veselé 
velikonoce
2013

Vám přeje redakční rada

(pokračování na straně 2)

Padesáté vydání MARTINa

Měsíc prosinec jsme započali pravi-
delnou besedou 3. prosince 2012, kterou 
zahájil předseda. Zúčastnilo se 42 členů 
klubu důchodců. Beseda začala minutou 
ticha k uctění památky za zesnulou členku 
paní Emílii Trojkovou. Jednatelka paní 
Anička Teličková nás seznámila s kontrolou 
a plněním úkolů ze zápisu z listopadové 
besedy. Na besedě byli členové seznámeni 
s plánem činnosti na rok 2013 a s akcemi, 
které se budou konat v měsíci prosinci. Tuto 
besedu také navštívil Mikuláš s čertem, 
a protože členové byli hodní, dostali každý 
nadílku a to balíček s ovocem. Aby to 
nebylo zadarmo, musel každý říct básničku, 
písničku, vtip nebo nějakou říkanku. Po 

domluvě každý člen přinesl malý dáreček, 
dal jej pod vánoční stromek a pak byla 
provedena tombola. Bylo to hezké zpestření 
před nadcházejícími vánočními svátky. 
Předseda poblahopřál naší oslavenkyni paní 
Drahomíře Prokopové k životnímu jubileu. 
Všichni se dobře bavili a při rozchodu přáli 
pokojné vánoce a správné vykročení do 
Nového roku. Besedy se zúčastnila i před-
sedkyně měst. org. SDČR o.s.o. Poruba paní 
Anna Pinterová. 

6. 12. 2012 se konalo před úřadem 
Městského obvodu Martinov „Rozsvícení 
vánočního stromu“ kde jsme vypomáhali 
v organizaci a to zajištěním Mikuláše a čer-

Klub důchodců Martinov I. čtvrtletí 2013
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ta, kteří rozdávali zúčastněným dětem malé 
dárečky a také velkou účastí jsme přispěli 
ke zdaru této akce. Tato akce byla kladně 
hodnocena, jak dětmi, tak velkou účastí 
občanů.

Svaz důchodců České republiky, občan-
ské sdružení městská organizace Ostrava 
Poruba organizovala společenskou akci 
„Nejen senioři baví seniory“ v Domě dětí 
a mládeže v Ostravě Porubě ul. M. Majero-
vé. Této akce se pravidelně zúčastňujeme 
velkou návštěvou a také jsme vypomohli při 
organizování tomboly. Tato akce se usku-
tečnila 12. 12. 2012.

Statutární město Ostrava ‑Úřad měst-
ského obvodu Poruba odbor sociální péče 
uskutečnila tradiční setkání porubských 
seniorů 4. 12. 2012 od 15:00 do 19:00 hod. 
ve společenském sále střední školy profe-
sora Zdeňka Matějčka v O‑Porubě. Na této 
akci je vždy připraven bohatý kulturní pro-
gram. Tato akce je vždy hojně navštěvována 
našimi seniory. 

7. ledna 2013 se konala výroční beseda 
klubu důchodců. Zúčastnilo se 39 členů. 
Na této výroční besedě byla zhodnocena 
činnost za minulý rok a byly vytyčeny 
hlavní úkoly roku 2013. Této výr. besedy 
se zúčastnili také hosté a to starosta MOb 
Martinov pan Karel Civín, starosta SDH 
pan Milan Plaček a předsedkyně ČČK 
paní Vlasta Plačková. Všichni pozvaní 
vystoupili v diskuzi a hodnotili práci Klubu 
důchodců, hodnotili spolupráci s ostatními 
organizacemi a bohatou činnost. Byla před-
ložena pokladní zpráva a zpráva revizní 
komise. Pravidelně jsou členové seznamo-
váni o akcích Kulturního centra Poruba 
přísp. organizace M. Kopeckého O‑Poruba. 
O konání přednášek, výstav a různých ak-
tivitách, které pořádají a jsou zvaní všichni 
senioři, kteří většinou mají vstup zdarma.

Další akce v měsíci lednu se uskutečnila 
v městském muzeu na Masarykově náměstí 
a to Azerbajdžanská kultura. Výstava se ve-
lice líbila a zúčastnilo se této akce 19 členů. 

Pravidelně se každý čtvrtek konají turis-
tické pochody, návštěva bowlingu, včetně 
soutěží mezi zúčastněnými.

4. 2. 2013 besedu zahájil a řídil předseda 
pan Pavel Klímek, přivítal novou členku 
paní Jarmilu Pazderkovou, zároveň přivítal 
slečnu Renátu Schubrtovou, fyzioterape-
utku, která nás seznámila, jak řešit zdra-
votní obtíže, prevenci a léčbu pohybového 
systému. Zároveň ukázala některé cviky, 
které bychom měli pravidelně vykonávat, 
denně ujít nejméně 10 000 kroků. Přednáš-
ka byla zajímavá a moc se všem líbila. Za to 

patří slečně Schubertové poděkování všech 
zúčastněných. 

Pan Kudělka informoval o termínech 
zájezdů v letošním roce, které budou 22. 
května a 19. září 2013. Zároveň informoval 
o akcích, které pořádá kulturní středisko 
Poruba v nejbližším období.

Naši členové se zúčastnili dětského plesu 
v lednu a 23. 2. 2013 hasičského plesu, jak 
při organizaci, tak ve stáncích a kuchyni. 

Se zápisem nás seznámila paní Anička 
Teličková. Zároveň byli členové seznámeni 
s možností se zúčastnit týdenní rekreace 
na Slovensku – Krpáčovo, hotel BIOTIKA, 
a rekrací pro seniory v ČR i zahraničí. 

Velmi dobrá zpráva je, že pro organi-
zování aktivit nám úřad MOb Martinov 
přispěl částkou 15 000 Kč, za což velmi 
děkujeme. 

Naši turisté spolu s turisty 2009 také 
v zimě nezahálí, neodradí je ani nepříznivé 
počasí. Pravidelně každý čtvrtek vyráží na 

túry, v těchto měsících většinou do Beskyd, 
ale zúčastnili se i výlovu rybníka v Jistebníku. 
Obdivují krásy zasněžených hor a zvládnou 
v průměru každý týden 10 km. Prospívá to 
jejich zdraví, nadýchají se čerstvého vzduchu 
i v době, kdy v Ostravě je smog. Mají spoustu 
krásných zážitků a občas užijí i hodně legrace.

A nemyslí jen na sebe, ale i na lidi, kteří 
se ne vlastní vinou ocitli v nouzi. Při svém 
výletu do Frenštátu pod Radhoštěm přispěli 

do sbírky pro obyvatele, kteří byli postiženi 
výbuchem jejich domu.

Nezapomínají ani na zvířátka, která 
v této době těžko shání potravu. Do lesa jim 
nosí mrkvičku, jablíčka a také tvrdší pečivo. 

Domů se vrací unavení, ale spokojení, 
plni dojmů a těší se na další vycházky. 

To je krátké zhodnocení akcí, které jsme 
v těchto 3 měsících zorganizovali nebo 
navštívili. 

Další plánované akce jsou:
19. 3. 2013 návštěva zámečku včetně 

exkurze v Porubě, sraz účastníků v 15:00 
hod. před zámečkem

27. 3. 2013 Slunečnice – přednáška Mudr. 
Radima Uzla na téma sexualita 3. věku

16. 4. 2013 turnaj v bowlingu o putovní 
pohár starosty Martinova v areálu Vltava 
v 16:00 hod.

17. 4. 2013 beseda s policií v domě dětí 
a mládeže na ulici M. Majerové

Zdeněk Kudělka

Klub důchodců…
(pokračování ze strany 1)

První měsíce roku vždy pro náš sbor 
jsou ve znamení Tříkrálové sbírky a pořá-
dání plesů. 

Tříkrálová sbírka proběhla 5. 1. 2013, 
kdy se ji zúčastnili také členové našeho 
sboru. Jsme rádi, že takovým způsobem 
můžeme přispět pro dobrou věc. 

Dne 19. 1. 2013 měl proběhnout každo-
roční společenský ples na sále Dopravního 
podniku Martinov. Bohužel pro malou účast 

musel být zrušen. Proto se výbor našeho 
sboru rozhodl tento ples prozatím pozasta-
vit. Třeba opět nastane doba, kdy bude opět 
zájem o tradiční společenský ples. 

Dne 20. 1. 2013 jsme uspořádali dětský 
maškarní ples, který byl již tradičně v režii 
naší stálých aktivních členek Moniky Ko-
lářové, Lenky Běhunčíkové a Moniky Mo-
tyčkové, které se opět svého úkolu zhostily 
se vší parádou a tímto jim patří velký dík. 

Věříme, že se děti dobře bavili a dospělí 
si mohli odpočinout od věčného štěbetání 
svých ratolestí. 

V únoru dne 23. 2. 2013 jsme uspořádali 
již 2. Diskoples tentokrát ve stylu 60. léta 
aneb květinové děti. I letos byli všichni 
přivítání u vchodu štamprličkou zelené 
a samozřejmě také drobnou retro odměnou 
„šuměnkou“. Věříme, že se většině zúčast-
něných ráno hodila. 

SDH v prvních měsících roku 2013
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Počátkem roku 2010 začal působit v pro-
najatých prostorách martinovské radnice 
Sbor Jednoty bratrské v Ostravě. Ještě téhož 
roku se otevřel veřejnosti prostřednictvím 

klubu deskových her Zátah a rok poté 
rozšířil pole působnosti o nově vzniklý klub 
Martínek, který je určen pro rodiče s dětmi. 
Sbor Jednoty bratrské v Ostravě organizuje 
jednorázové kulturně‑vzdělávací akce jako 
jsou cestopisné přednášky, večery o víně, 
židovskou slavnost pesach aj.

Klub ZáTaH vznikl kombinací slov zá-
bava, taktika, hra. Naším cílem je nabídnout 
osobám ve věkové kategorii od 12 do 99 let 
zábavu jinou, než kterou jim nabízí PC nebo 
televize. Hrajeme hry strategické, vědomost-
ní, ale i párty hry. Průměrná návštěvnost 
klubu je osm až dvanáct lidí. Klub je otevřen 
každé úterý od 17 do 23 hodin. Sbírka her je 
rozšiřována, a proto se neustále učíme nové 
hry. Tudíž se snadno zapojí i úplní nováčci. 

Na klub Martínek přichází rodiče 
s dětmi 2x týdně v odpoledních hodinách. 
Klub je určen primárně dětem od 1–5 let 
a jejich dospělému doprovodu, ale rádi 

přivítáme i mladší či starší sourozence. Ve 
středy je náplní klubu program s písnička-
mi, říkankami, cvičením, krátkým příbě-
hem a vyráběním. Samozřejmě je prostor 
pro volné hraní dětí, dospělým nabízíme 
možnost relaxovat u čaje nebo kávy. Ve 
čtvrtky je klub zaměřen na výuku angličti-
ny pro děti, které mají víc než 3 roky. Zájem 
o tento klub je veliký, proto má v současné 
době plnou kapacitu, nicméně věříme, že se 
i v příštím školním roce angličtina otevře 
pro nové zájemce. V rámci klubu Martínek 
dále organizujeme jednorázové výlety, na 
podzim jsme společně pouštěli draky či 
uspávali broučky (průvod s lampiony). 

Od září tohoto roku bychom rádi rozší-
řili okruh aktivit o dopolední miniškolku, 
čili hlídání dětí s programem pro děti starší 
1 roku. Rodiče budou moci své děti nechat 
ve školičce 5x týdně, ale i jednorázově. Mi-
niškolka bude fungovat na principu rodinné 

péče, proto budou pečovat 2 dospělé osoby 
o maximálně 8 dětí (1 osoba na 4 děti). 

Pro více informací navštivte webové 
stránky Sboru Jednoty bratrské v Ostravě 
nebo jednotlivých klubů. Rádi uvidíme na 
našich aktivitách a klubech nové tváře.

Radka Kubišová
http://www.jbo.cz/
http://klubmartinek.webnode.cz/
http://klubzatah.webnode.cz/

Opět byla připravena retro scénka v po-
dání našich mladších aktivních členů sboru 
ve složení Landiga Petr, Málek Oldřich, 
Běhunčík David, Besuch David, Telička 
Libor, Křížek Čestmír, Kolářová Monika, 
Běhunčíková Lenka, Kuncová Jana, Motyč-
ková Monika a Motyčka Roman, který je 
členem našeho spřáteleného sboru z Pust-
kovce. Připravili si scénku ve stylu písní 
60.let k nimž předvedly krátké klipy. Měli 
promyšlené vše do posledních detailů a pro-
to nemohlo chybět klasické retro vozidlo 
značky Wolksvagen. Tato retro vychytávka 

byla na plese dále předána firmě Kodecar, 
jeho zástupci Mgr. Kubicovi a Pavlu Landi-
govi. Firma Kodecar předala našemu sboru 
za toto vozidlo, které je vystaveno na jejich 
salonu, peněžitý sponzorský dar. Tímto 
Mgr. Kubicovi děkujeme. 

Podle ohlasů věříme, že se Vám tato 
scénka líbila a jménem našeho výboru 
děkuji všem zúčastněným. 

Děkujeme všem lidem, kteří se našeho 
diskoplesu zúčastnili a tím podpořili náš 

sbor. Věříme, že naše snažení stojí za to 
a proto se můžete těšit již na příští rok. 
Copak si asi připravíme za téma?:) 

Opět děkujeme všem aktivním členům 
našeho sboru, kteří se celý večer, až do brz-
kých ranních hodin starali o naše žaludky, 
aby nebyly prázdné a hrdla, aby nevyschla. 
Samozřejmě velký dík patří naším příz-
nivcům ze strany důchodců, bez kterých 
bychom se neobešli. VŠEM DĚKUJI ! 

Monika Motyčková

Sbor Jednoty bratrské v Ostravě 
a jeho aktivity pro veřejnost

Černé skládky
Na základě požadavku zemědělského 

družstva Klimkovice žádáme občany, 
aby neukládali posečenou trávu, shrabané 
listí, shnilé ovoce a jiný odpad ze svých 
pozemků na pozemky v Martinově, které 
obhospodařuje zemědělské družstvo. Jed-
ná se hlavně o pozemky v lokalitě Zadní 
Padělky, kde na vzrostlou vojtěšku urče-
nou ke krmení dobytka, někteří občané 
vysypali výše uvedený odpad. Městský 
obvod upozorňuje občany, že se z jejich 
strany jedná o zakládání černých skládek 
a může být s nimi zahájeno přestupkové 
řízení dle zákona 200/1990 Sb. o přestup-
cích, ve znění pozdějších předpisů, podle 
kterého může být uložena pokuta až do 
výše 50.000 Kč. Pro informaci uvádíme, 
že odpad, jako je posečená tráva, shraba-
né listí apod. je možno bezplatně uložit do 
sběrného dvora, který se nachází na ulici 
K Turkovu v MOb Martinov.

Karel Civín, starosta
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Změna 
jízdního 
řádu

Vážení občané, jak jistě víte, od 
3. 3. 2013 došlo ke značným změnám 
jízdního řádu DPO, a.s. Občany našeho 
obvodu nejvíce postihla změna tramva-
jové linky č. 4, která jezdí po nové trase 
z Martinova na Výstaviště – Hraneč-
ník – Nová huť, již. brána, místo bývalé 
trasy Martinov – Plynárny. Rada MOb 
Martinov s novou trasou vedení tram-
vajové linky č. 4 zásadně nesouhlasila 
a své písemné nesouhlasné stanovisko 
zaslala vedení statutárního města Os-
trava. Zaslané vyjádření MOb Martinov 
k navrhované změně tramvajové dopravy 
v Ostravě statutárnímu městu Ostrava, 
včetně odpovědi příslušného náměstka 
primátora SMO, pro vaši informaci, 
otiskujeme v úplném znění.

Karel Civín, starosta

Vážený pane náměstku,
Rada MOb Martinov se na své 10. mi-

mořádné schůzi dne 16. ledna 2013 zabý-
vala Vaším oznámením o změně tramva-
jové dopravy v Ostravě. Svým usnesením 
č. 639/10M pak zásadně nesouhlasila se 
změnou trasy tramvajové linky č. 4 ze 
současné trasy Martinov – Plynárny 
na novou trasu Martinov – Nová huť, 
jižní brána z důvodu, že občané z Marti-
nova nejsou zaměstnáni v Nové huti, ale 
mnohem více se potřebují dostat do centra 
města (resp. na zastávky Elektra, Stodol-
ní a Důl Jindřich), kde jsou sídla bank, 
dodavatelů energií (např. Severomorav-
ská plynárenská, a.s., Plynární 2748/6, 
Ostrava ‑Moravská Ostrava, Ostravské 
vodárny a kanalizace a.s., Nádražní 
28/3114, Ostrava ‑Moravská Ostrava 
a ČEZ Ostrava, Nádražní 32, Ostrava‑

‑Moravská Ostrava) a Magistrát města 
Ostravy. Na tramvajovou linku č. 4 dále 
v Martinově přestupují občané z Plesné, 
Děhylova a Dobroslavic. 

Navrhovaná změna se nám jeví, jako na-
prosto nesmyslná, když bude změněna trasa 
tramvaje č. 4 z Martinova místo do centra, 
tak na Novou huť, přičemž linka č. 8 z Po-
ruby na hlavní nádraží má být ještě posílena 
linkou č. 9 v téměř celé délce trasy.

Žádáme Vás o přehodnocení tohoto 
návrhu a ponechání tramvajové linky č. 4 
ve stávající trase s návrhem na změnu trasy 
tramvajové linky č. 8 z Poruby na Novou 
huť jižní bránu, když do centra města 
Ostravy bude z Poruby jezdit tramvajová 
linka č. 9.

S pozdravem
Karel Civín, v.r.

starosta

Vyjádření městského obvodu 
Martinov k navrhované změně 
tramvajové dopravy v Ostravě

Evropský rok 
občanů 2013 

Rok 2012 Evropská unie i vzhledem 
k rostoucí potřebě řešení potřeb starší popu-
lace vyhlásila rokem aktivního stárnutí. Měl 
podpořit i to, aby starší lidé byli co nejdéle 
samostatní a to včetně zapojení se do pro-
duktivních činností. Letošní rok EU zvolila 
rokem občanů. Stalo se tak u příležitosti 
20. výročí vzniku evropského občanství, 
které již ovlivnilo životy několika milionů 
lidí. V roce 2009 podle odhadu komise EU 
žilo téměř 12 miliónů evropských občanů 
v jiném členském státu. A to i ti, kteří do ji-
ného státu neodešli za prací, ale třeba proto, 
že v něm chtějí strávit zbytek života. 

Hlavním cílem Evropského roku občanů 
2013 je proto zvýšit informovanost o prá-
vech a povinnostech, které se vážou k ev-
ropskému občanství a tím pomoci občanům 
plně využít s ním spojených práv. Tomuto 
tématu byla věnována i odborná beseda, 
kterou 8. ledna uspořádalo zastoupení EK 
a informační kancelář Evropského parla-
mentu v Praze. U nás to byla vůbec první 
akce k tématu.

Řada řečníků požadovala, aby do akcí 
spojených s rokem evropského občanství 
byli zapojeni samotní občané, aby nezůstalo 
jako v případech některých oficiálních akci 
k roku aktivního stárnutí, jen u prázdných 
proklamací. 

Zdeněk Kudělka
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Rada městského obvodu Martinov
 rozhodla  �
uzavření smlouvy o dílo na provádění • 
zimní údržby chodníku mezi Děhylovem 
a Plesnou – Žižkov pluhováním mechaniz-
my SMO – MOb Martinov pro obec Dě-
hylov, za cenu 60 Kč bez DPH za každých 
započatých 15 minut výkonu
o uzavření smlouvy o výpůjčce počítače • 
s příslušenstvím s ČR – MPSaV pro úsek 
sociálních věcí ÚMOb Martinov na dobu 
určitou do 31. 12. 2013
neprominout nájemné za pronájem pozem-• 
ku parc. č. 2585 za období od 21. 01. 2010 
do 31. 12. 2012 panu Vítu Krčmářovi, Haví-
řov v celkové výši 8.350 Kč, avšak souhlasi-
la s úhradou nájemného za pronájem tohoto 
pozemku ve 4 splátkách
neposkytnout dotaci Centru pro zdravotně • 
postižené Moravskoslezského kraje o.s., Os-
trava na projekt Poradna pro osoby se zdra-
votním postižením pro rok 2013 z důvodu 
nedostatku finančních prostředků po snížení 
dotací pro MOb Martinov na rok 2013
o poskytnutí peněžního daru Klubu dů-• 
chodců Ostrava ‑Martinov prostřednictvím 
Svazu důchodců České republiky o. s. měst-
ské organizace Ostrava ‑Poruba, na činnost 
v roce 2013 ve výši 15.000 Kč
o poskytnutí peněžního daru Místní skupi-• 
ně OS Českého červeného kříže, Ostrava‑
‑Martinov, na činnost v roce 2013 ve výši 
15.000 Kč
o zadání veřejné zakázky malého rozsahu • 
na „Přepracování projektové dokumentace 
na vytápění objektu ÚMOb Ostrava‑Mar-
tinov“ firmě GMV – projekce, spol. s r. o., 
Ostrava ‑Třebovice, za nabídkovou cenu 
49.250 Kč bez DPH 
o zadání veřejné zakázky malého rozsahu na • 
zpracování a podání žádosti o poskytnutí do-
tace z Operačního programu Životní prostředí 
pro akci „Energetické úspory objektu Na 

Svobodě 3139, Ostrava‑Martinov“ a následný 
dotační management firmě TEDEAS, s. r. o., 
za nabídkovou cenu 115.000 Kč bez DPH 
 navrhla  �
přejmenování části místní komunikace Před-• 
ní Padělky na pozemku parc. č. 2935/1 a po-
jmenování dosud nepojmenované martinov-
ské návsi na tomto pozemku parc. č. 2935/1 
vč. pozemku parc. č. 2935/2 v katastrálním 
území Martinov ve Slezsku ohraničené 
pozemky parc. č. 4427/1,2932/2, 2934, 3090, 
3065/1,2938/3, 2938/2 a 2939/1 názvem 
„Náměstí plk. Adolfa Musálka“ k uctění jeho 
památky při 70. výročí úmrtí v r. 2013
 nesouhlasila �
se změnou trasy tramvajové linky č. 4 ze • 
současné trasy Martinov – Plynárny na no-
vou trasu Martinov – Nová huť, jižní brána 
z důvodu, že občané z Martinova nejsou 
zaměstnáni v Nové huti, ale mnohem více 
se potřebují dostat do centra města (resp. na 
zastávky Elektra, Stodolní a Důl Jindřich)
s povolením výstavby sádrokartonové stěny • 
v přízemí objektu pivního baru MAXIM, 
avšak souhlasila s povolením montáže dělí-
cí mobilní stěny, která bude rozdělovat stá-
vající pivní bar na 2 části s podmínkou, že 
nebude v žádné části měněn účel využívání 
těchto nebytových prostor a po skončení 
zimního období může být opět v provozu 
celý objekt restaurace
 uložila  �
v souladu s usnesením Rady MOb Martinov • 
č. 430/7M ze dne 5. dubna 2012 starostovi 
MOb Martinov vyzvat k podání nabídky na 
zpracování a podání žádosti o poskytnutí 
dotace z Operačního programu Životní pro-
středí pro akci „Energetické úspory objektu 
Na Svobodě 3139, Ostrava‑Martinov“ a ná-
sledný dotační management nejméně 3 firmy
 souhlasila �
s návrhem obecně závazné vyhlášky, kterou • 
se mění obecně závazné vyhláška č. 9/2012, 

kterou se upravuje trvalé označování psů 
a evidence jejich chovatelů
s variantou A návrhu obecně závazné vy-• 
hlášky, kterou se doplňuje obecně závazná 
vyhláška č. 4/2012 o zabezpečení veřejného 
pořádku omezením hluku
se zněním návrhu OZV, kterou se stanoví • 
systém shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komu-
nálního odpadu vznikajícího na území 
města Ostravy, včetně systému nakládání se 
stavebním odpadem, kompostování a spalo-
vání suchých rostlinných materiálů
s návrhem obecně závazné vyhlášky, • 
kterou se zrušuje OZV č. 2/2006, kterou se 
zakazuje používání některých druhů paliv 
pro malé spalovací zdroje znečišťování 
ovzduší z důvodu, že tento zákaz řeší zákon 
o ochraně ovzduší
 schválila  �
16. rozpočtové opatření MOb Martinov • 
k 31. prosinci 2012 ve výši 0,38 % schvále-
ného upraveného rozpočtu MOb Martinov 
na rok 2012 – dotace
nové náplně činností zaměstnanců ÚMOb • 
Martinov v organizačním řádu s účinností 
od 15. prosince 2012
1. rozpočtové opatření MOb Martinov • 
k 28. únoru 2013 ve výši 0,00 % schváleného 
rozpočtu MOb Martinov na rok 2013 – výdaje
 vzala na vědomí  �
že dne 7. února 2013 doručením písemné • 
rezignace k rukám starosty městského 
obvodu Martinov zanikl mandát člena Za-
stupitelstva MOb Martinov Petra Krčmáře 
za volební stranu Nezávislí kandidáti – 
Martinov – 2010
že na uprázdněný mandát v Zastupitelstvu • 
MOb Martinov nastoupil za volební stranu 
Nezávislí kandidáti – Martinov – 2013 
dne 8. února 2013 náhradník pan Miroslav 
Kolář, Ostrava‑Martinov

Šárka Lyčková, tajemnice ÚMOb Martinov

Z jednání Rady městského obvodu Martinov prosinec 2012 – březen 2013
(42. – 46. vč. 9. a 10. mimořádné schůze)

Tragická dopravní nehoda se stala 
v pátek 1. února 2013 po osmé hodině ranní 
na železničním přejezdu v Ostravě‑Marti-
nově (mezi areálem firmy Hruška a řekou 
Opavou). Rychlík, který jel z Krnova do 
Ostravy, se střetl s osobním automobilem 
značky Subaru. Auto bylo při nehodě zcela 

zdemolováno, vlak tlačil automobil přibliž-
ně 200 metrů a při tom ještě stačil zničit 
část zabezpečovacího zařízení na trati. Za 
volantem zahynula řidička automobilu, 
která nerespektovala výstražné znamení, 
jenž bylo v kritickou chvíli v pohotovosti, 
a vjela na koleje přímo pod přijíždějící vlak. 

Provoz na trati byl zcela zastaven a České 
dráhy a.s. musely zajistit náhradní autobu-
sovou dopravu. Na místě zasahovaly dvě 
ostravské jednotky Hasičského záchranného 
sboru Moravskoslezského kraje a jednot-
ka drážních hasičů (SŽDC Ostrava). Obě 
jednotky HZS MSK se vrátily na základnu 
a hasiči SŽDC se po zdokumentování neho-
dy Policií ČR pustili do vyprošťování auto-
mobilu, které bylo částečně zaklesnuté pod 
lokomotivou, a postupně odklízeli poničené 
zabezpečovací zařízení tratě. Provoz na 
trati byl obnoven až po 13.00 hodině. Škoda 
na trati byla vyčíslena v hodnotě 300 000 
Kč. Celková škoda činí 900 000 Kč.

Ing. Čestmír Křížek

V Martinově se střetl rychlík s osobním autem



6

Okrskáři 
v Martinově

Již v roce 2006 zřídila Městská policie 
Ostrava institut strážníka‑okrskáře, místně 
odpovědného strážníka dohlížejícího na 
veřejný pořádek ve svěřené lokalitě. Výkon 
služby prostřednictvím okrskářů má řadu 
nesporných výhod a to zejména pro samot-
né občany. Ti mohou být v mnohem užším 
kontaktu s těmi „svými“ okrskáři, ví, na 
koho se mohou v případě potřeby obrátit 
a také mají možnost si ověřit, jak byla kon-
krétní věc řešena. Okrskáři si také maxi-
málně prohlubují místní znalost ve vztahu 
k občanům, poměrům, které v daném okrs-
ku panují i stavu veřejného pořádku. Jsou 
rovněž v kontaktu s vedením jednotlivých 
městských obvodů, místně příslušnými 
odděleními Policie ČR, zástupci podniků, 
firem a společností ve svých okrscích. 

V městském obvodu Martinov působí 
v současné době dva strážníci‑okrskáři: 
Roman Bartoň a Martin Výmola.

Okrskáře mohou občané kontaktovat např. 
prostřednictvím internetových stránek www.
mpostrava.cz, elektronickou poštou na adrese 
info@mpostrava.cz, telefonicky na číslech 
950 733 156 nebo 950 733 745, prostřednic-
tvím bezplatné telefonní linky 800 199 922 
(zelená linka městské policie) nebo i písemně 
na adrese Městská policie Ostrava, Nemoc-
niční 11/3328, Ostrava, PSČ 702 00. 

Občané se mohou na okrskáře s důvěrou 
obracet, budou‑li potřebovat jejich pomoc 
nebo třeba jen radu při řešení nějakého 
problému.  Bc. Vladimíra Zychová

Na počátku 17. století byl Martinov 
součástí dobroslavického panství. V roce 
1607 bylo panství prodáno Janu Cikánkovi 
ze Slupka na Frenštátě. Vlastní jméno Jana 
Cikána bylo Jan Zigota.

Od roku 1610 se vesnice jmenovala MAR-
TINUW. Po smrti Jana Cikána v roce 1611, 
dědici Martinova se stali jeho nezletilí synové 
Jan Jiří, Karel Jindřich a Václav Bedřich. Ti pro 
velké zadlužení v roce 1638 přišli o Martinov.

V následujícím roce 1639 byl Martinov 
odtržen od dobroslavického panství a byl 
přisouzen za tři tisíce zlatých dědicům 
Baltazara Berneckera.

Vesnice Martinov byla z dobroslavické-
ho panství natrvalo vyloučena až knížecím 
rozkazem v roce 1650. Tehdy se Martinova 
ujala Justina Berneckerová z Burdhausenu.

V roce 1654 Martinov byl přiřazen 
k hlučínské farnosti, do které byla přifařena 
plesenská farnost.

Po smrti Justiny Berneckerové postou-
pily Martinov její děti Anně Františce 
Wipplarové, provdané za Viléma Wipplara 
z Ušic. To se stalo v roce 1698. Rod Wippla-
rů držel Martinov následujících osmdesát 
roků, až do roku 1778.

Mgr. Jan Kubica 

Martinov v 17. století

Vážení občané,
stalo se již tradicí, že počátkem ledna 

vycházejí do ulic koledníci, aby přinášeli 
lidem radost a koledovali pro ty nejpo-
třebnější. V této sbírkové akci, pořádané 
Charitou Česká republika na pomoc potřeb-
ným lidem, se v našem ostravském regionu 
a okolí vykoledovalo celkem 1 342 794 Kč, 
z toho v obvodu Martinov byla vykoledo-
vána částka 20 202 Kč (z toho 7 911 Kč Na 
Svobodě a U dílen a 12 291 Kč ve vsi).

Díky tomu budeme moci i v letošním 
roce pomoci těm nejpotřebnějším. Jménem 
Charity Ostrava a Charity sv. Alexandra 
děkujeme všem, kteří se organizačně anebo 
přispěním finančního daru podíleli na reali-
zaci Tříkrálové sbírky 2013.

Výtěžek Tříkrálové sbírky 2013 bude použit 
na tyto záměry:

Podpora lidí v závěrečném stádiu života – • 
Mobilní hospic a ošetřovatelská služba 
Charity Ostrava
Podpora bez přístřeší v nízkoprahovém • 
denním centru sv. Benedikta Labre
Podpora lidí v nepříznivé životní situaci • 
přicházející do Poradny Charity Ostrava 
Přímá hmotná humanitární pomoc lidem • 
v nouzi v Ostravě
Pořízení budovy jako centra pro sociání • 
péči, sociální prevenci a koordinaci dobro-
volníků 
Rozvoj chráněných dílen – Charita sv. • 
Alexandra 

Podpora chráněného bydle-• 
ní – Charita sv. Alexandra
Část sbírky směřuje na 

rozvoj charitativních aktivit realizovaných 
Charitou Česká republika a Diecézní chari-
tou ostravsko‑opavskou.

Výsledek Tříkrálové sbírky 2013 je 
projevem lidskosti, zájmu a solidarity vůči 
lidem, kteří se dostali do obtížné životní 
situace. Na úspěšném výsledku letošní sbír-
ky mají zásluhu všichni, kteří se na jejím 
důstojném průběhu podíleli.

Velmi si vážíme Vaší podpory a přejeme 
vše dobré. 

Bc. Martin Pražák, ředitel Charity Ostrava 
Při této příležitosti bych i já rád podě-

koval všem občanům, kteří i malou měrou 
přispěli do Tříkrálové sbírky 2013. Mé díky 
také směřuje koledníkům a dozoru, kteří se 
podíleli na organizaci této sbírky v našem 
městském obvodě. Jsou to ve vsi: Milan 
Plaček, Aleš Závodský, Radim Závodský, 
Pavel Hudeček, Na Svobodě: Bořivoj Hru-
bý, Marie Vajtrová, Radka Hradilová, Denis 
Hradil, Filip Jursa a Max Mrštík

Karel Civín, starosta

Tříkrálová sbírka 2013

Nehoda autobusu č. 58
Dne 30. ledna 2013 před sedmou hodi-

nou ranní se na ulici Martinovská naproti 
velkoskladu areálu Hruška, spol. s r.o. stala 
nehoda linkového autobusu č. 58. Autobus 
na své pravidelné lince sjel ze silnice přes 
chodník pro pěší a narazil do stromu. V té 
chvíli se uvnitř nacházelo sedm osob. 
V důsledku nehody došlo ke zranění dvou 
cestujících a řidiče, který patrně zkolabo-
val za volantem. Všichni zranění byli pře-
vezení do fakultní nemocnice v Ostravě – 
Porubě. Na místě zasahovaly dvě posádky 
záchranářů a dvě hasičské jednotky ze 
stanic Poruba a Zábřeh. Hasiči zabezpečili 
autobus před požárem a pomocí vyproš-

ťovacího speciálu Mercedes Bizon vytáhli 
autobus ze zaklíněného stromu. 

Strom, který zřejmě zachránil autobus 
a jeho cestující před horšími následky 
nehody, byl již nalomený, a proto bylo 
rozhodnuto jej pokácet.

Ing. Čestmír Křížek
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V uplynulém období Zastupitelstvo měst-
ského obvodu Martinov projednalo celkem 
20 programových bodů. Kompletní zápisy 
jsou k dispozici na úřadě.

16. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV
Přítomni: 14 členů obvodního zastupitelstva 
Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov
Dagmar Lapešová, DiS. – finanční úsek 
ÚMOb Martinov
Omluvena: Ing. Jana Míková, Ph.D.
Ověřovatelé zápisu: Vlasta Závodská
Jolana Kavalková 
Zapisovatelka: Šárka Lyčková – tajemnice 
ÚMOb Martinov

2) V dalším bodu programu byl zastupitel-
stvu předložen návrh rozpočtu MOb Martinov 
na rok 2013. Základním kritériem pro návrh 
rozpočtu MOb Martinov na rok 2013 byla 
schválená Metodika pro sestavování návrhu 
rozpočtu na rok 2013 statutárního města 
Ostrava, která je podle Statutu města Ostravy 
čl. 9. odst. 2) závazná i pro městské obvody. 
Dalšími kritérii byly výdaje vyplývající z uza-
vřených smluv a výdaje stanovené na základě 
platných zákonů. Návrh rozpočtu na rok 2013 
byl zpracován v souladu s touto metodikou. 
Paní Michelová se dotázala na zařazení částky 
ve výši 1 mil. Kč na vybudování hřiště. Sta-
rosta sdělil, že to je zatím jen orientační část-
ka a doplnil, že po rozhovoru s náměstkem 
primátora Ing. Štěpánkem má informace, že 
dotace na sportovní program města Ostravy 
budou zaměřeny na konkrétní sportovní akce, 
ne však na výstavbu sportovišť. Paní Plač-
ková se dotázala na záměr výstavby místní 
komunikace K Obecníku, starosta tento záměr 
podrobněji vysvětlil. Dále se paní Plačková 
zeptala na položku „Odměny obyvatelstvu“, 
která se v návrhu rozpočtu vyskytuje několi-
krát. Sl. Lapešová Dis. podala vysvětlení, že 
se jedná o různě zaměřené odměny pro marti-
novské občany, které musí být takto rozvrženy 
podle rozpočtové skladby. Po této diskuzi 
zastupitelstvo MOb Martinov schválilo všemi 
hlasy pro v souladu s čl. 9 odst. 9 písm. a) 
Statutu města Ostravy vyrovnaný rozpočet 
Městského obvodu Martinov na rok 2013 ve 
výši 12.584.000 Kč na straně příjmů i výdajů 
v předloženém znění.

5) Ve Zřizovací listině MŠ Ostrava‑
‑Martinov, čl. VIII odst. 2 písm. a) je uvedeno, 
že se příspěvkové organizaci předává do 
správy movitý majetek vymezený v příloze č. 
1.V roce 2012 byl pořízen majetek v hodnotě 
33.938 Kč, čímž se celková účetní hodnota 
movitého majetku svěřeného Mateřské škole 
Ostrava ‑Martinov zvyšuje od 14. prosin-
ce 2012 na celkovou výši 1.054.038,47 Kč. 
Zastupitelstvo MOb Martinov schválilo 
všemi hlasy pro Dodatek č. 13 ke Zřizovací 

listině příspěvkové organizace Mateřská 
škola Ostrava ‑Martinov v předloženém znění, 
kterým se aktualizuje příloha č. 1.

6) Zastupitelstvu bylo dále předloženo 
13. rozpočtové opatření Městského obvo-
du Martinov k 31. říjnu 2012. Rada města 
Ostravy rozhodla o schválení rozšíření účelu 
použití části investiční dotace, která byla 
schválena Městskému obvodu Martinov na 
vybudování parkoviště před budovou radnice. 
Dále rozhodla o schválení změny použití části 
investiční dotace, která byla schválena na 
vybudování parkoviště před budovou radnice, 
na opravu zídky a schodů k pietnímu místu. 
Rada města Ostravy schválila Městskému 
obvodu Martinov částku z přijatých pro-
středků z veřejné pokladní správy státního 
rozpočtu na IV. čtvrtletí r. 2012 na úhradu 
nákladů souvisejících se zabezpečením 
činností vykonávaných v oblasti sociálně 
právní ochrany dětí. 13. rozpočtové opatření 
Městského obvodu Martinov bylo schváleno 
Radou městského obvodu usnesením č. 558/39 
dne 22. října 2012. Zastupitelstvo vzalo toto 

13. rozpočtové opatření Městského obvodu 
Martinov k 31. říjnu 2012 ve výši – 1,13 % 
schváleného upraveného rozpočtu Městské-
ho obvodu Martinov na rok 2012 na vědomí 
všemi hlasy pro.

8) Zastupitelstvu byla dále předložena 
žádost pana Tomáše Václavíka o prominutí 
dluhu nájemného a penále. Celá problematika 
byla podrobně členům zastupitelstva popsána 
v přiloženém materiálu, přičemž starosta ještě 
ústně vysvětlil další podrobnosti. Paní Miche-
lová navrhla, že by se p. Václavíkovi mohla 
dát k úhradě alespoň částka, kterou jsme 
zaplatili za právní služby v této záležitosti. Sl. 
Lapešová, DiS. vysvětlila, že i tato částka by 
byla v současné době nevymahatelná. Ing. Ho-
luša poté požadoval, aby bylo vyčísleno zvlášť 
dlužné nájemné a zvlášť penále. Ing. Holuša 

Kandidát Navrhující Politická 1. kolo 2. kolo
č. příjmení, jméno, tituly strana příslušnost hlasy % hlasy %

1 Roithová Zuzana MUDr. MBA Občan KDU-ČSL 43 7,19 X X
2 Fischer Jan Ing. CSc. Občan BEZPP 94 15,71 X X
3 Bobošíková Jana Ing. Občan SBB 7 1,17 X X
4 Fischerová Taťana Občan KH 14 2,34 X X
5 Sobotka Přemysl MUDr. Poslanci ODS 8 1,33 X X
6 Zeman Miloš Ing. Občan SPOZ 168 28,09 365 58,96
7 Franz Vladimír Prof. JUDr. Občan BEZPP 32 5,35 X X
8 Dienstbier Jiří Senátoři ČSSD 115 19,23 X X
9 Schwarzenberg Karel Poslanci TOP 09 117 19,56 254 41,03

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

% platných
hlasů

1. kolo 942 608 64,54 607 598 98,52
2. kolo 946 620 65,54 620 619 99,84

Volba prezidenta republiky konaná  
ve dnech 11. 1.–12. 1. 2013 v Martinově

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov mimo 
jiné projednalo...

(pokračování na straně 8)
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dále sdělil, že je zásadně proti odpuštění ná-
jemného a souhlasí jen s odpuštěním penále. 
Dále také připomenul, že v minulosti ÚMOb 
Martinov sám zajišťoval chod tohoto areálu 
vlastními zaměstnanci. MUDr. Gallus k tomu 
poznamenal, že tato varianta nebyla dobrá, 
navíc by se navýšily výdaje za platy těchto 
zaměstnanců, kterých by muselo být alespoň 
5. Ing. Křížek dále sdělil, že byl nejdříve také 
zásadně proti odpuštění nájemného, avšak po 
podrobném prostudování celé problematiky 
usoudil, že lepší bude dluh prominout, než 
dále platit právníkovi a soudům, kdy je jasné, 
že částka je nevymahatelná. MUDr. Gallus 
s tímto souhlasil a navrhl, aby se uvedený 
dluh odpustil celý. Starosta přislíbil, že 
bude každé další zastupitelstvo informovat 
o průběžném placení nájemného od 1. led-
na 2013. Po této diskuzi pak rozhodli členové 
zastupitelstva 11 hlasy pro, 3 byli proti 
(Holuša, Plačková, Křížková) o prominutí 
dluhu nájemného za pronájem nebytových 
prostor, movitých věcí a pozemků vyplývající 
ze smluvy o nájmu pozemků a staveb včetně 
nebytových prostor.

9) Zastupitelstvu byla dále předložena 
obdobná žádost pana Miroslava Černé-
ho o prominutí penále za pozdní úhrady. 
Členové obvodní rady tuto žádost postoupili 
k rozhodnutí obvodnímu zastupitelstvu, 
když nedošli ke shodnému doporučení 
nadpolovičním počtem hlasů. Starosta vy-
světlil celou záležitost také kolem pronájmu 
budovy Na Svobodě 3139. Paní Michelová 
se dotázala, o kolik se p. Černý zpožďuje 
v placení nájemného, tajemnice vysvětlila, 
že je to uvedeno u každé platby v přiložené 
tabulce. Po projednání rozhodli členové 
rastupitelstva 11 hlasy pro, 2 proti (Gallus, 
Křížek), 1 se zdržel hlasování (Kolář) o pro-
minutí smluvní pokuty z prodlení za pozdní 
úhrady nájemného za pronájem nebytových 
prostor a pozemku vyplývajících z nájem-
ních smluv.

10) Starosta dále předložil členům zastupi-
telstva dílčí auditorskou zprávu s uvedením, 
že v hospodaření MOb Martinov nebyly shle-
dány žádné nedostatky. Zastupitelstvo vzalo 
všemi hlasy pro na vědomí Protokol o dílčím 
přezkoumání hospodaření za období od 1. 1. 
do 30. 9. 2012 ze dne 16. listopadu 2012 prove-
deném auditorskou firmou TOP AUDITING, 
spol. s r.o..

11) Ing. Holuša, předseda finančního 
výboru přednesl zprávu o provedené kontro-
le na ÚMOb Martinov za 2. pololetí r. 2012 
s uvedením, že také nebyly shledány žádné 
závažné nedostatky. Zastupitelstvo vzalo 
všemi hlasy pro na vědomí Zprávu finančního 
výboru Zastupitelstva městského obvodu Mar-
tinov v souladu s č. 14 odst. 6 Jednacího řádu 
Zastupitelstva městského obvodu Martinov na 
volební období 2010–2014.

12) Bc. Michelová, předsedkyně kontrol-
ního výboru dále přednesla zprávu o pro-
vedené kontrole plnění usnesení a uzavření 
nové nájemní smlouvy na pronájem Areálu 
podnikatelů s tím, že nebyly shledány žádné 
nedostatky. Zastupitelstvo ještě vzalo všemi 
hlasy pro na vědomí Zprávu kontrolního 
výboru Zastupitelstva městského obvodu Mar-
tinov v souladu s č. 14 odst. 6 Jednacího řádu 
Zastupitelstva městského obvodu Martinov na 
volební období 2010–2014. 

14) V diskuzi bylo projednáno:
Starosta informoval členy zastupitelstva:

že MOb Martinov neobdržel do rozpočtu • 
na r. 2013 žádné účelové investiční dotace, 
o které žádal a informoval, že v současné 
době opět oslovil SMO s písemnou žádostí 
o dotaci na přestavbu kotelny a rekonstrukci 
otopné soustavy v budově radnice Martinov 
a finanční dotaci na přístavbu garáže a ško-
lící místnosti v v budově hasičské zbrojnice 
Martinov. Přitom také informoval, že Ing. 
Vlček bude rovněž jednat na SMO o mož-
nosti přidělení dotace na přístavbu hasičské 
zbrojnice Martinov.
dále informoval, že byl osloven s dotazem, • 
proč nebyl v Martinově umístěn vánoční 
„závěs“ a sdělil, že jeho oprava by stála cca 
25 tis. Kč. Požádal tedy členy zastupitel-
stva, aby na příštím zasedání vyslovili své 
názory ohledně dalšího umísťování tohoto 
„závěsu“, resp. o jeho opravě. Ještě infor-
moval, že žárovky na vánočním stromě jsou 
již také značně zastaralé a že bude příští 
rok nutno řešit jejich případná výměna 
a umístění, neboť je pravděpodobné, že po 
úpravách zahrady MŠ (z důvodu náhradní 
výsadby zeleně) budou pokáceny borovice 
před radnicí. I k této záležitosti požádal 
členy zastupitelstva o jejich vyjádření na 
příštím zasedání.
starosta informoval členy zastupitelstva, • 
že na jednání sboru starostů na MMO 
bylo sděleno, že všechny městské obvody 
nesouhlasily s udělením výjimky z OZV 
v záležitosti provozování ohňostrojů, proto 
bude do OZV zapracována klauzule, že 
jednotlivé MOb budou ohňostroje povolovat 
samy mimo 31.12. a 1.1. b.r.
dále starosta tlumočil p. Musálkovi, vedou-• 
címu údržby MOb Martinov, požadavek 
zástupce občanů domu Martinovská 3145 
o dodání soli k posypu chodníku před tímto 
domem. Bylo přislíbeno její dodání.
MUDr. Gallus poznamenal k akci roz-• 
svěcení vánočního stromu, že se jedná 
o společenskou záležitost a že nedoporučuje 
vařit více punče i čaje, kterého bylo pro tuto 
příležitost dostatek
Pan Švrčula se zeptal, jak to bude s či-• 
pováním psů v příštím roce. Starosta 
informoval, že čipování psů podle OZV č. 
9/2012 bude pravděpodobně provádět přímo 
Městská policie za cenu cca 250–300 Kč.
Pan Krčmář oznámil, že se k 31. lednu 2013 • 
stěhuje z Martinova a tudíž bude muset re-

zignovat na svou funkci. Jako náhradník je 
další v pořadí pan Miroslav Kolář a násle-
duje pan Čestmír Křížek
Starosta na závěr všem přítomným podě-• 
koval za celoroční práci, popřál příjemné 
prožití vánočních svátků a vše nejlepší do 
nového roku. Poté poděkoval za účast a po-
zval je na následující 17. zasedání, které se 
uskuteční v pondělí dne 28. ledna 2013.
Zdroj: Zápis z 16. zasedání Zastupitelstva 

městského obvodu Martinov, konaného dne 
14. prosince 2012

17. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV
Přítomni: 12 členů obvodního zastupitelstva
(Vlasta Závodská od bodu č. 6)
Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov
Dagmar Lapešová, DiS. – finanční úsek 
ÚMOb Martinov
Omluveni: Ing. Jan Holuša
Vlasta Plačková
Rostislav Musálek 
Ověřovatelé zápisu: Zdeněk Kudělka
Zdeněk Švrčula
Zapisovatelka: Šárka Lyčková – tajemnice 
ÚMOb Martinov

1) Zastupitelstvu MOb Martinov bylo 
předloženo 16. rozpočtového opatření MOb 
Martinov na rok 2012. Zastupitelstvo města 
Ostravy svým usnesením č. 1484/ZM1014/20 
ze dne 5. 12. 2012 schválilo Městskému obvo-
du Martinov částku z rozdělení výtěžku z lo-
terií a jiných podobných her za rok 2012. Toto 
navýšení se projevilo u paragrafu “Silnice” 
na položce Nákup služeb pro potřeby zimní 
údržby. 16. rozpočtové opatření bylo schvále-
no usnesením Rady MOb Martinov č. 623/9M 
dne 14. prosince 2012. Zastupitelstvo MOb 
Martinov vzalo všemi hlasy pro na vědomí 
toto 16. rozpočtové opatření 

2) Na základě zákona o finanční kontrole 
byly, jako každoročně, provedeny průběžné 
veřejnosprávní finanční kontroly u příjem-
ců finančních darů od MOb Martinov na 
příslušný rok. Zastupitelstvo MOb Martinov 
vzalo všemi hlasy pro na vědomí provedení 
průběžných veřejnosprávních finančních kon-
trol u příjemců veřejného finančního příspěv-
ku podle zákona č. 320/2001 Sb., o finanční 
kontrole ve znění pozdějších předpisů za rok 
2012, a to u Českého červeného kříže, Klubu 
důchodců, Tělocvičné jednoty Sokol, Sboru 
dobrovolných hasičů, Mysliveckého sdružení 
Děhylov, Ing. Jana Holuši, Ostrava‑Martinov 
za dopravní zrcadla podél ul. Martinovská 
a Pavla Klímka, ve prospěch Klubu důchodců 
Martinov.

3) Dále bylo obvodnímu zastupitelstvu 
předloženo vyúčtování finančních příspěvků 
za rok 2012. Zastupitelstvo vzalo na vědomí 
všemi hlasy pro i toto vyúčtování finančních 
příspěvků jako následnou veřejnosprávní 
kontrolu u příjemců veřejného finančního 
příspěvku podle zákona č. 320/2001 Sb., o fi-
nanční kontrole. 

Zastupitelstvo…
(pokračování ze strany 7)
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4) Zastupitelstvu byla předložena žádost 
SDH Martinov o finanční příspěvek na rok 
2013. Zastupitelstvo MOb Martinov bez 
připomínek rozhodlo všemi hlasy o poskyt-
nutí peněžitého daru Sboru dobrovolných 
hasičůOstrava ‑Martinov, na činnost v roce 
2013 ve výši 55.000 Kč.

5) Zastupitelstvu byla také předložena žádost 
TJ Sokol Martinov o finanční příspěvek na rok 
2013. Návrh finančního příspěvku TJ Sokol 
Martinov byl projednán a doporučen ke schvále-
ní usnesením Rady městského obvodu Martinov 
č. 635/43 dne 14. ledna 2013 v předložené výši 
a s podmínkou, že bude na hřišti Na Svobodě 
v r. 2013 vybudován přístřešek, na který zněla 
část žádosti. Ing. Křížková se zeptala, jak bude 
postupováno, kdyby přístřešek nevybudovali. 
Starosta sdělil, že v tom případě by museli část 
finančních prostředků na vybudování přístřeš-
ku vrátit. Zastupitelstvo MOb Martinov poté 
rozhodlo všemi hlasy pro o poskytnutí peněžní-
ho daru Tělocvičné jednotě SOKOL, na činnost 
v roce 2013 ve výši 35.000 Kč.

6) V diskuzi bylo projednáno:
Starosta informoval členy zastupitelstva:

že Rada MOb Martinov na své dnešní schůzi • 
projednala návrh obecně závazné vyhlášky, 
kterou se mění obecně závazná vyhláška č. 
9/2012, kterou se upravuje trvalé označování 
psů a evidence jejich chovatelů a pes může 
být místo čipování i tetován. Starosta sdělil, 
že tato záležitost byla dnes diskutována ve 
Sboru starostů a ještě proběhne další jednání 
ve čtvrtek 31. ledna 2013. Obvodní rada od-
souhlasila všemi hlasy pro tento návrh OZV, 
kterou se mění obecně závazné vyhláška č. 
9/2012. Starosta současně informoval členy 
obvodního zastupitelstva, že zajistil mož-
nost hromadného zakoupení čipů od firmy 
MICRODATA spol. s r.o. za nabídkovou cenu 
126 Kč/ks vč. DPH při odběru nad 100 ks a že 
Městská policie bude mít od 1. 4. 2013 svého 

veterináře, se kterým bude možno domluvit 
hromadné čipování psů v Martinově, a to 
zdarma. Informoval, že tyto skutečnosti 
budou občanům dány ve známost protřednic-
tvím místního rozhlasu, webových stránek 
a písemným upozorněním ve schránce.
Dále informoval o návrhu obecně závazné • 
vyhlášky, kterou se doplňuje obecně závaz-
ná vyhláška č. 4/2012 o zabezpečení veřej-
ného pořádku omezením hluku. Starosta 
vysvětlil její význam s uvedením, že i tento 
návrh byl diskutován ve Sboru starostů 
a tito ve velké většině preferují návrh ve 
variantě A, což znamená, že kromě dnů 31. 
12. a 1. 1. každého roku, budou ohňostroje 
na základě ohlášení povolovat jednotlivě 
rady městských obvodů. 
Dále starosta informoval členy zastupitelstva • 
o změně tras autobusových i tramvajových 
linek MDH, která se zejména dotkne občanů 
Martinova, protože byla změněna trasa 
tramvajové linky č. 4 místo na zastávku 
Plynární, tak na Novou Huť jižní bránu. 
Současně sdělil, že v této záležitosti byla 
svolána mimořádná schůze obvodní rady, 
která s tímto řešením zásadně nesouhlasila 
a se svým stanoviskem písemně seznámila 
náměstka primátora pro dopravu Bc. Suchar-
du s uvedením, že občané z Martinova nejsou 
zaměstnáni v Nové huti, ale mnohem více 
se potřebují dostat do centra města (resp. na 
zastávky Elektra, Stodolní a Důl Jindřich), 
kde jsou sídla bank, dodavatelů energií (např. 
Severomoravská plynárenská, a.s., Plynární 
2748/6, Ostrava ‑Moravská Ostrava, Ostravské 
vodárny a kanalizace a.s., Nádražní 28/3114, 
Ostrava ‑Moravská Ostrava a ČEZ Ostrava, 
Nádražní 32, Ostrava ‑Moravská Ostrava) 
a Magistrát města Ostravy. Na tramvajovou 
linku č. 4 dále v Martinově přestupují občané 
z Plesné, Děhylova a Dobroslavic. Navrho-
vaná změna se jeví, jako naprosto nesmysl-

ná, když bude změněna trasa tramvaje č. 4 
z Martinova místo do centra, tak na Novou 
huť, přičemž linka č. 8 z Poruby na hlavní 
nádraží má být ještě posílena linkou č. 9 
v téměř celé délce trasy. Náměstek primátora 
byl požádán o přehodnocení tohoto návrhu 
a ponechání tramvajové linky č. 4 ve stávající 
trase s návrhem na změnu trasy tramvajové 
linky č. 8 z Poruby na Novou huť jižní bránu, 
když do centra města Ostravy bude z Poruby 
jezdit tramvajová linka č. 9.
Starosta se dotázal zastupitelů bydlících • 
v lokalitě U Dílen na trvání požadavku 
úpravy hřiště v těchto místech a sdělil, že byl 
osloven několika občany, že potřebnější by 
bylo rozšířit parkovací místa. Pan Krčmář 
sdělil, že nikdy problémy s parkováním ne-
měl, naopak, že je zde stále hodně dětí, které 
nemají dostatečné a vybavené prostory pro 
hraní, proto doporučuje hřiště opravit.
Dále sdělil, že navštívil náměstka primátora • 
Ing. Hrabinu v záležitosti požadované dota-
ce na přestavbu vytápění v budově radnice 
Martinov se sdělením, že z důvodu změny 
situace bude nutno přepracovat projektovou 
dokumentaci a z toho důvodu se tato inves-
tice musí přesunout na rok 2014
V návaznosti na toto sdělení předložil staros-• 
ta Ing. Hrabinovi dopis odboru financí a roz-
počtu, kde bylo MOb Martinov sděleno, že 
je zařazen na 2. místo v možnosti přidělení 
finanční dotace na přestavbu hasičské zbroj-
nice. Náměstek primátora přislíbil pomoc při 
získání této dotace, aby bylo možno zahájit 
výběrové řízení na dodavatele stavby.
Starosta na závěr všem přítomným podě-

koval za účast a pozval je na následující 18. 
zasedání, které se uskuteční v pondělí dne 
15. dubna 2013.

Zdroj: Zápis z 17. zasedání Zastupitelstva 
městského obvodu Martinov, konaného dne 
28. ledna 2012

Vážení spoluobčané,
jako každý rok i letos Vám přinášíme 

rozpočet městského obvodu Martinov. 
Rozpočet prochází projednáním v radě 
městského obvodu, a poté je projednáván 
a schvalován samotným zastupitelstvem 
Městského obvodu Martinov jako nejvyšším 
samosprávným orgánem městského obvodu. 

Podrobný rozpočet je dostupný na http://
www.ostrava‑martinov.cz/aktuality.php.

Pro Vaši informaci uvádím rozpočet 
Městského obvodu Martinov pro rok 2013 
v dělení na:

příjmové třídy• 
výdajové skupiny• 

PŘÍJMY CELKEM: 3 632 000,00 Kč
Třída 1 – Daňové příjmy:

Daňové příjmy především tvoří• : daň 
z nemovitosti, správní poplatky, poplatky 
za užívání veřejného prostranství, poplatky 
za psy a výtěžek z provozu loterií.

Třída 2 – Nedaňové příjmy: 2 716 000,00 Kč
Nedaňové příjmy především tvoří: • příjmy 
z pronájmu nebytových prostor, příjmy 
z pronájmu pozemků, příjmy z pronájmu 
nebytových prostor, příjmy z poskytova-
ných služeb – energie, vodné, pojistné MŠ 
aj.

Třída 4 – Přijaté transfery (dotace): 
4 447 000,00 Kč

Jedná se o tyto dotace: • dotace na výkon 
státní správy, na školství, neúčelové dotace 
apod. 

VÝDAJE CELKEM: 12 584 000,00 Kč
Skupina 2 – Průmyslová a ostatní odvětví 
hospodářství: 2 128 000,00 Kč 

V této skupině se rozpočtují převážně výda-• 
je na údržbu a opravu komunikací, např. 
oprava komunikací v Martinově 200 000,00 Kč • 
oprava čekárny (konečná autobusu 58) • 
50 000,00 Kč
vybudování místní komunikace k Obecní-• 

ku: 1 500 000,00 Kč 
oprava dopravního značení 50 000,00 Kč• 
a ostatní opravy

Skupina 3 – Služby pro obyvatelstvo: 3 
553 000,00 Kč

Z toho např.:
Mateřská škola: 519 000,00 Kč (jedná se • 
o příspěvek na provoz) 
Kulturní záležitosti (den dětí, rozsvícení • 
vánočního stromu apod.) 67 000,00 Kč
Kaple (energie) 7 000,00 Kč• 
Časopis Martin: 47 000,00 Kč • 
Občanské záležitosti: 70 000,00 Kč (jubi-• 
lanti, vítání občánků, den seniorů)
Sportovní zařízení (hřiště U Dílen a další) • 
1 023 000,00 Kč
Občanské sdružení: 85 000,00 Kč (příspě-• 
vek Klubu důchodců, TJ Sokol, ČČK) 
Nebyt. hospodářství: 127 000,00 Kč (opra-• 
vy a udržování – Martek, Maxim, nebytové 

Rozpočet městského obvodu Martinov

(pokračování na straně 10)



Zpráva o činnosti  
Městské policie Ostrava
Městský obvod Martinov

1. Řešené události od 1. října do 31. prosince 2012
Ostrava Martinov řešené události

124 0 počet zadržených osob podezřelých ze spáchání 
trestného činu

52 0 počet osob hledaných PČR
571 2 počet osob předvedených na PČR

16 0 počet osob předvedených na zákl. žádosti pří-
slušného orgánu obce

214 0 počet osob předaných na protialkoholní záchyt-
nou stanici

1 035 3 počet jiných asistencí MP (PČR, RZS, HZS MSK, DPO, aj.)

85 1 zajišťování místo TČ proti vstupu nepovolaných 
osob

627 0 počet osob řešených v souladu s drobnými krádežemi

88 0 počet poznatků předaných PČR, týkajících se 
městského obvodu

2. Řešené přestupky  
od 1. října do 31. prosince 2012

Ostrava Martinov řešené přestupky
6 848 31 doprava
7 698 26 ostatní

Vybraná sledovaná přestupková  
jednání v Martinově 

Překročení 
rychlosti

Tabákové 
výrobky

Veřejný pořá-
dek

24 5 15
Psí exkremen-

ty
Volný pohyb 

psů
Jiné

0 4 2

3. Odchyt toulavých zvířat od 1. října do 
31. prosince 2012

Ostrava Martinov počet odchycených 
zvířat

psi 0 222
kočky 0 20

jiné 0 13

Redakční rada: šéfredaktor: Ing. Čestmír Křížek, redaktoři: Ing. Jiří Křížek, Ing. Jana Míková, Ph.D. Články neprocházejí redakční úpravou.
Adresa vydavatele: Statutární město Ostrava — městský obvod Martinov, Martinovská 3154, 723 00 Os tra va-Martinov.

Povoleno pod číslem registrace MK ČR E 12822. 

Úřední hodiny 
ÚMOb Martinov
Pondělí  8.00–12.00 a 13.00–17.00
Středa  8.00–12.00 a 13.00–16.00

Telefonní čísla
starosta 599 423 106
tajemnice 599 423 105
stavební úřad 599 423 101
sociální úsek 599 423 102
majetkoprávní úsek 599 423 103
finanční úsek 599 423 107
úsek vnitřních věcí 599 423 103
fax  599 423 109

Ordinační hodiny  
MUDr. Lenartové
Středa  7.30–12.30
Čtvrtek  13.30–15.30
Telefon 596 941 061 (Martinov)
  596 965 673 (Třebovice)
  596 612 111
  (stálá pohotovostní služba)

Provozní hodiny  
sběrného dvora
Po–Pá 10.00–18.00
Sobota  8.00–14.00
Neděle 8.00–14.00

KYTIČKA 
JUBILANTŮM
V měsících lednu až březnu letošního roku oslavili nebo oslaví svá 
životní jubilea tito naší spoluobčané.

Všem jubilantům touto cestou srdečně blahopřejeme.
Komise pro občanské záležitosti

Karel VEČEŘA 
Božena MUSÁLKOVÁ

Jaroslava BESUCHOVÁ
Marta GARDELKOVÁ

Vladimír JUŘINA
Božena VEČEŘOVÁ

Jarmila PAVLÍČKOVÁ
Magdaléna STANKUŠOVÁ

Václav GARDELKA
Pavol HUSÁR

Jaroslav KORTA
Marie ŠIMAROVÁ

Ján BODNÁR
Alena ŠRUTKOVÁ

Petr ZAJAC
Lenka NAVRÁTOVÁ
Eliška HLAVÁČOVÁ

Františka KAŠÍKOVÁ
Ilona PYŠOVÁ

Růžena MACUROVÁ
Monika MĚCHOVÁ

Alenka NEUMANNOVÁ
Magda BOŠOTOVÁ

Jiří NEUMANN
Marie MLČÁKOVÁ
Dagmar CIVÍNOVÁ

Alfons PARDUBICKÝ

prostory v areálu podnikatelů)
Péče o vzhled obce: 1 527 000,00 Kč • 
(náklady na údržbu, pracovní četa apod.) 
a další. 

Skupina 5 – Obrana, bezpečnost a právní 
ochrana: 287 000,00 Kč 

Z toho např.:
Požární ochrana: • Povinné pojištění, 
spotřeba plynu, oprava sociálních zařízení, 
příspěvek na SDH aj.

Skupina 6 – Všeobecná veřejná správa 

a služby: 6 806 000,00 Kč 
V této skupině se rozpočtují převážně • 
výdaje na chod Úřadu městského obvodu 
Martinov, Zastupitelstva, výdaje za ener-
gie – voda, plyn, právní služby a některé 
finanční operace.

Ing. Jana Míková, Ph.D., členka obvodní rady

Dana Klišová, MP Ostrava

Rozpočet…
(pokračování ze strany 9)


